
 

 
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS 
 

2024. gada 18. aprīlī                                                                                   Nr. 4 

 

Sēde sasaukta plkst. 11:00 

Sēdi atklāj plkst. 11:01 

 

Sēde notiek klātienē Balvos, Bērzpils ielā 1ā 

 

Sēdes veids - atklāta 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par Balvu novada domes 2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr. ___/2024 "Par Balvu 

novada pašvaldības izglītības iestāžu, kuras īsteno pirmsskolas izglītības 

programmas, pedagoģisko darbinieku amatu vienību skaita noteikšanas kārtību" 

apstiprināšanu. 

2. Par Balvu novada domes 2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr. ___/2024 "Par 

minimālo izglītojamo skaitu Balvu novada pašvaldības izglītības iestāžu 

pirmsskolas izglītības grupās un pirmsskolas izglītības grupu skaita noteikšanu 

izglītības iestādēs" apstiprināšanu. 

3. Par vides objekta uzstādīšanu (INFORMATĪVS). 

 

4. Par grozījumiem Balvu novada Kultūras pārvaldes nolikumā. 

 

Sēdi vada – Aija Mežale 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants Slišāns, deputāts Ruta Cibule, 

deputāts Marija Duļbinska, deputāts Svetlana Pavlovska 

 

Ieinteresētās personas: 

Balvu Muzeja vadītāja Iveta Supe, Izglītības pārvaldes vadītāja Inese Circene, Izglītības 

pārvaldes pirmsskolas izglītības speciāliste Lija Bukovska, Kultūras pārvaldes vadītāja Rudīte 

Krūmiņa 



2 

 
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) 

deputāts Aldis Bukšs, Lazdulejas pagasta pārvaldes vadītājs Andris Višņakovs, Balvu 

pirmsskolas izglītības iestādes "Pīlādzītis" vadītāja Antra Eizāne, Balvu novada Bāriņtiesas 

priekšsēdētāja Diāna Astreiko, Tilžas pamatskolas direktora vietniece (izglītības jomā) 

Gundega Baranova, Balvu novada Izglītības pārvaldes ekonomiste Ieva Sīle, Juridiskās nodaļas 

Juriskonsults Iveta Kokoreviča, Juridiskās nodaļas vecākais juriskonsults Juris Annuškāns, 

Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Līga Vilciņa, Finanšu plānošanas un centralizētās 

grāmatvedības nodaļas galvenā ekonomiste Sandra Būdniece, deputāte Sandra Kindzule (bez 

balss tiesībām), Balvu pirmsskolas izglītības iestādes "Pīlādzītis" pirmsskolas izglītības 

skolotāja Tatjana Dvinska, Balvu pirmsskolas izglītības iestādes "Pīlādzītis" pirmsskolas 

izglītības skolotāja Nadežda Ločmane, Juridiskās nodaļas Juriskonsults Sarmīte Gržibovska,  

 

Nepiedalās-  

Komitejas locekļi: deputāts Sandra Kindzule (attālināti – bez balss tiesībām) – darba nespējas 

dēļ 

 

Balsojums par papildus darba kārtību 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Sēdes vadītāja aicina papildus darba kārtībā neiekļaut 4 darba kārtības 

jautājumu un sīkāk paskaidro, ka Kultūras jomu būtu vēl nepieciešams 

pārskatīt, ka pati personīgi- kā komitejas vadītāja nav pārskatījusi šo 

nolikumu, nav arī izpilddirektores un izpilddirektora vietnieka, kas ir 

saistīts ar finansēm, līdz ar to šobrīd no savas puses lūgtu neatbalstīt šī 

jautājuma izskatīšanu, bet izskatīt to vai nu kādā ārkārtas sēdē, vai arī 

kārtējā sēdē.  

Izsaka viedokli Rudīte 

Krūmiņa: 

Skaidro, ka vēlētos pievērst uzmanību tam, ka šie grozījumi tika uz 

pašvaldību atsūtīti gan izpilddirektorei, gan juristam jau pirms 

februāra komitejas sēdes, kad tika lemts par kultūras iestāžu 

reorganizēšanu, sarunā ar juriskonsultu tika norādīts, lai komitejā 

deputāti pieņem lēmumu par šo kultūras iestāžu reorganizāciju un tad 

arī tiks skatīts šis jautājums par Kultūras pārvaldes nolikuma 

grozījumiem, kā arī ir izdots izpilddirektora rīkojums par komisijas 

izveidi, darbiem un pienākumiem, kas ir jāveic un sīkāk par tiem 

paskaidro. Skaidro, ka šobrīd komitejas locekļi atturēsies un šis 

jautājums netiks izskatīts, tad netiks izpildīti lēmuma punkti un 

Kultūras pārvalde nespēs izpildīt šos lēmuma punktus. Norāda 

komitejas vadītājai, ja ir mērķis šo jomu sakārtot, tad būtu par to jāsaka 

paldies, bet pati personīgi kā Kultūras pārvaldes vadītāja šo jomu 

neatļaus iznīcināt. 

 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Norāda, ka šis priekšlikums tomēr izskan no Finansu ministrijas un šis 

jautājums nekur nepazudīs, bet uz doto mirkli šo jautājumu 

nevajadzētu izskatīt, jo neesam vēl ar vadību to līdz galam arī 

izrunājuši. 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Sēdes vadītāja aicina komitejas locekļus šobrīd neapstiprināt papildus 

darba kārtības jautājuma iekļaušanu.  
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  nav 

"PRET" -  
5 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Imants Slišāns, 

Egons Salmanis) 

"ATTURAS" -  1 (Svetlana Pavlovska) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
Neiekļaut papildus darba kārtības jautājumu "Par grozījumiem 

Balvu novada Kultūras pārvaldes nolikumā." 

Pēc balsojuma Aldis 

Bukšs izsaka viedokli: 

Skaidro, ka nesaskata pretrunas starp to kas ir minēts.  

 

 

Balsojums par darba kārtību 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Sēdes vadītāja aicina komitejas locekļus apstiprināt darba kārtību 

kopumā. Komitejas locekļi apstiprina darba kārtību kopumā. Sāk 

izskatīt darba kārtības jautājumus. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: Apstiprināt darba kārtību kopumā 

 

1.§ 

Par Balvu novada domes 2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr. ___/2024 "Par Balvu 

novada pašvaldības izglītības iestāžu, kuras īsteno pirmsskolas izglītības programmas, 

pedagoģisko darbinieku amatu vienību skaita noteikšanas kārtību" apstiprināšanu 

 

Ziņo Inese Circene: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. Uzmanību vērš uz 

noteikumu 6., 7., 8.puntu un gradāciju, pēc kuras tiek noteiktas šīs 

likmes. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka šie noteikumi ir skaidri, jautā, vai ir izrunāts ar izglītības 

iestādēm, vai šobrīd tiek dots izskatīšanai deputātiem un tad tiks 

kārtots tālāk šis jautājums. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Sīkāk paskaidro, ka šobrīd tiek dots deputātiem un tad tiks runāts ar 

iestādēm. Skaidro, ka pašvaldības uzdevums ir pēc iespējas vairāk 

noturēt un saglabāt pismsskolas izglītības iestādes tuvāk dzīves vietai 

un sīkāk skaidro. 

Izsaka viedokli Iveta 

Arelkeviča: 

Jautā, ar ko atšķiras metodiķa darbs pirmsskolas izglītības iestādē un 

vispārējā izglītības iestādē. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Sīkāk paskaidro par gradācijām. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka noteikumi ir skaidri un loģiski, bet būtu jāsakārto 

saprotami un sīkāk paskaidro par 6.punktu, ka varbūt var minēt, ka 
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nosaka saskaņā ar pielikumu, jo pielikumā netiek minēti šie 3 kritēriji. 

Pielikumā, kur iet runa par pirmsskolu, kas ir pie skolām par 

vietniekiem vai metodiķiem - vai vienu gradāciju pacelt vai arī divas 

apakšējās apvienot un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Lija 

Bukovska: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka tie skaitļi varētu būt no 10-19 =0, no 20-39=0,1 vai vispār 

neminēt to, kur ir 0. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka šis ir saistīts arī ar saistošajiem noteikumiem, lai pastāvētu 

iestādes, jo bērnu skaits ar to arī ir saistīts. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka piekrīt šai gradācijai, ko minēja E.Salmanis, kas arī 

netraucēs. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka noteikti būs tās bērnu dārzu grupiņas, kur parādīsies šāds 

bērnu skaits un kā tad rīkoties, nenorādīt to un vai tas būs korekti pret 

citām iestādēm. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Sīkāk paskaidro par šo gradāciju. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Norāda, ka līdz domes sēdei jāveic tehniski precizējumi noteikumu 

6.punktā un pielikumā un aicina sniegt atzinumu jautājumu virzīt 

tālākai izskatīšanai domes sēdē. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu ar redakcionāliem 

labojumiem un virzīt izskatīšanai domes sēdē. 

Izsaka viedokli Antra 

Eizāne: 

Jautā, vai ir atrunāts par speciālās izglītības bērnu skaitu. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka tas ir atrunāts saistībā ar MK noteikumiem un tas ir minēts 

nākošajos noteikumos, kas tiks izskatīti. 

 

Par lēmumu balso: 

“PAR”  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  nav 

“NEPIEDALĀS” -  nav 

NOLEMJ: 

Pieņemt lēmuma projektu Nr. 210 “Par Balvu novada domes 

2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr.1/2024 “Par Balvu novada 

pašvaldības izglītības iestāžu, kuras īsteno pirmsskolas izglītības 

programmas, pedagoģisko darbinieku amatu vienību skaita 

noteikšanas kārtību” apstiprināšanu” 

 

2.§ 

Par Balvu novada domes 2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr. ___/2024 "Par minimālo 

izglītojamo skaitu Balvu novada pašvaldības izglītības iestāžu pirmsskolas izglītības 

grupās un pirmsskolas izglītības grupu skaita noteikšanu izglītības iestādēs" 

apstiprināšanu 

 

Ziņo Inese Circene: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka ir skaidri šie noteikumi un tie būtu jāatbalsta un skaidrs, 

ka pilsētā ir lielāks šo bērnu skaits un skaidrs tas, ka pirmsskolas 
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izglītības iestādes Balvu novadā būs jāpārskata un ja būs iespējas tās 

tiks pievienotas arī pie vispārējās izglītības, ja tikai ļaus telpas un 

skaidrs, ka tas ir viss saistīts ar finansiālo stāvokli visa novada 

kontekstā. Skaidro, ka ir svarīgas arī inovatīvas lietas. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka noteikumos kopumā viss ir skaidrs, ka ir nodalīti Balvi un 

pārējā novada teritorija. Jautā, cik daudz tas viss ietekmēs uz 

1.septembri. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka šobrīd paliek atvērts jautājums par PII Medņevas Pasaciņu, 

jo tur ir veikta reorganizācija un šī iestāde ir pievienota Viļakas PII un 

tas būs atkarīgs arī no vecākiem, cik viņi atbalstīs. Skaidro, ja 

Medņevā paliks 5-7 bērni ir skaidrs tas, ka netiks uzsākta apkures 

sistēma. Skaidro, ka noteikumu 2.punktā ir atrunāts, kāpēc būtu 

jāuzsāk mācību gads ar 9 bērniem, ka ir jāiesniedz pamatojums tam. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka saprot to, ka arī iepriekš ir bijis tā, ka vecāki nobalso par 

konkrētu izglītības iestādi. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par potenciālo grupiņu skaitu nākotnē zinot to bērnu skaitu un 

dzimstību. Saprot, ka šobrīd vienīgais, kas ir apdraudēts ir Medņevas 

PII Pasaciņa. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka uz doto brīdi ir arī Eglaines pamatskolā 9 bērni, kā arī 

jautājums ir par Vectilžu, ka tiks veikts apkopojums, cik reāli bērnu 

tur ir dzīvojuši un cik var būt nākotnē, kas apmeklēs pirmsskolas 

izglītības iestādi. Cik ir zināms - tad tur arī ir apkures problēmas un ja 

saredzam, ka tur bērnu skaits būs atbilstošs vismaz uz 5 gadiem, tad 

uzsver to, ka Vectilžā ir jābūt pirmsskolas izglītības iestādei un 

pirmsskolas iestādes būtu pēdējās, kas būtu jāver ciet. 

Izsaka viedokli Ilze 

Burka: 

Jautā, vai speciālās izglītības apguve tiks iekļauta. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka tas ir atrunāts noteikumos. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka iepriekš uzdotais jautājums tika jautāts tajā sakarībā, ja ir 

līdz 9 bērniem un starp tiem ir bērns, kuram nepieciešama speciālās 

izglītības apguve, vai tas ietekmēs to situāciju. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka tas attieksies uz noteikumu 3.punktu un, ja būs tāda 

nepieciešamība tad tiks izvērtēti objektīvie apstākļi. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka neredz noteikumos, kur ir atrunāts par 9 bērniem, ka tas 

iestāžu vadītājiem būtu jāpaskaidro, lai viss būtu saprotams. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu un virzīt izskatīšanai 

domes sēdē. 

 

Par lēmumu balso: 

“PAR”  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  nav 

“NEPIEDALĀS” -  nav 

NOLEMJ: 

Pieņemt lēmuma projektu Nr. 209 “Par Balvu novada domes 

2024.gada 25.aprīļa noteikumu Nr.2/2024 “Par minimālo 

izglītojamo skaitu Balvu novada pašvaldības izglītības iestāžu 
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pirmsskolas izglītības grupās un pirmsskolas izglītības grupu 

skaita noteikšanu izglītības iestādēs” apstiprināšanu” 

 

3.§ 

Par vides objekta uzstādīšanu (INFORMATĪVS) 

 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka Balvos notiek daudz dažādas izstādes un tagad zināma 

mākslinieka Leo Briedīša ģimene lūdz uzstādīt dāvinājumu - vides 

objektu, bet skaidrs, ka tam visam ir vajadzīgs finansējums un iespējas. 

Ziņo Iveta Supe: Ziņo un sīkāk paskaidro, ka daudz pilsētā ir domāts par to, ka ir 

nepieciešami nelieli vides objekti un vides formas un šobrīd ir saņemts 

šis dāvinājums no Briedīša ģimenes - skulptūru-katedrāle, bet šī 

objekta uzstādīšana nav viena cilvēka darbs un tam ir jābūt 

pārdomātam un tā nevar būt īslaicīga dekorācija, tāpēc tas ir nopietns 

lēmums, kur šādu objektu var uzstādīt. Sniedz informāciju par 

mākslinieku un viņa mākslas darbiem. Skaidro, ka šis objekts prasa 

noteiktu vietu, kur būs izveidots šis darbs. Noteikti šim visam būs 

nepieciešams finansējums līdz ar to dalās un lūdz ieteikumus un idejas. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka pieņemam to, kas ir dāvināts, kvalitatīvs un diezvai 

vajadzētu steigties ar vietas piemeklēšanu, jo katrai lietai savs laiks, 

kad tiks realizēts šis muižas apbūves projekts, tad arī izlemt, kur to 

kvalitatīvi varētu iekārtot, ka būtu jādomā kompleksi. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka gribētu par šo vietu vēl padiskutēt. Šogad noteikti 

finansējuma nebūs, jo sākotnēji jāsakārto jautājums ar pansionāta 

tauku uztvērēju, kas ir vairāk nepieciešams. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka iepriekš tika runāts par Balvu novada īpašo cilvēku 

piemiņas vietām. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Skaidro, ka šī diskusija ir uzsākta tāpēc, ka mēnesi atpakaļ bija 

atbraukusi Leo Briedīša meita, ka ļoti uzstājīgi uzsver, ka vēlas, lai šis 

objekts būtu uzstādīts. Varbūt ir iespēja, kādu finansējumu piesaistīt 

un domāt arī iestādei par šo. 

Izsaka viedokli Iveta 

Supe: 

Skaidro, ka šo dāvinājumu redz visas pilsētas kontekstā, ka nevar šo 

darbu vienu kaut kur novietot, vajag piesaistīt arhitektus, lai šo 

jautājumu varētu kārtīgi pārdomāt, ka šobrīd šis darbs atrodas muzejā, 

kas ir pieejams, lai varētu piesaistīt finansējumu ir jābūt konkrētam 

projektam un redzējumam. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Lūdz muzeja direktorei sazināties ar Leo Briedīša ģimeni un sniegt 

informāciju, ka šis jautājums ir izskatīts komitejas sēdē, bet šobrīd 

gaidīs, kad tiks veiktas rekonstrukcijas saistībā ar muižas apbūvi un 

Lāču dārzu un pagaidām neredzam iespējas, kur šo objektu varētu 

uzstādīt. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju pieņemt zināšanai. 

 

NOLEMJ: 
Pieņemt zināšanai informāciju "Par vides objekta uzstādīšanu 

(INFORMATĪVS)" 
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4.§ 

Par grozījumiem Balvu novada Kultūras pārvaldes nolikumā. 

 

NOLEMJ: 

Neiekļaut lēmuma projektu "Par grozījumiem Balvu novada Kultūras pārvaldes 

nolikumā." 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 11:59 

 

Sēdi vadīja   

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                           Aija Mežale 

 

Sēdi protokolēja –  

personāla speciāliste                            Jūlija Korlaša 

 

 

 


